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Närvarande 

Ordförande Emilia Bjuggren (S) 

Vice ordf. Johanna Sjö (M) 

Ledamöterna  Kadir Kasirga (S) 

Awad Hersi (MP) 

Tina Kratz (V) 

Yvonne Fernell-Ingelström (M) 

Eva Solberg (M) 

Gulan Avci (FP) 

Johan Fälldin (C) 

Tjänstg. ersättare Sultan Kayhan (S) för Claes Elmgren (S) 

Andreas Narkun (S) för Mia Päärni (S) 

 Magnus Runsten (MP) för Derya Uzel (MP) 

 Per Hagwall (M) för Johan Andréasson (M) 

Ersättarna   Inger Edvardsson (S) 

Rosmarie Axelsson (MP) 

Anki Erdmann (V) 

Armina Etminan (Fi), §§ 1-9 samt §§ 11-14 

Ofelia Namazova (KD) 

 

Förhinder hade anmälts av ledamöterna Claes Elmgren (S), Mia Päärni 

(S), Derya Uzel (MP) och Johan Andréasson (M) samt ersättarna Tatjana 

Kovacic (M), Mads Lundgaard (M), Maria Sjögren (M) och Hanna Gerdes 

(FP). 

 

Föredragande vid sammanträdet var tf förvaltningschef Thomas 

Lundberg. Närvarande tjänstemän i övrigt var Arja Lindholm, Jonina 

Gisladottir, Karin Eriksson Bech, Jussi Koreila, Bengt Jönsson och Kicki 

Wattjersson. Deltog vid sammanträdet gjorde även personalföreträdare 

Eva Castensson, Lärarförbundet, samt borgarrådssekreterare Josefin 

Pasanen. 
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§ 1 

Sammanträdets öppnande och godkännande av 

föredragningslista 

Ordföranden Emilia Bjuggren (S) öppnade sammanträdet. 

Föredragningslistan godkändes. 

 

§ 2  

Val av protokolljusterare och tid för justering av protokollet 

Ordföranden Emilia Bjuggren (S) och vice ordföranden Johanna Sjö 

(M) fick i uppdrag att justera dagens protokoll. Protokollet ska 

justeras fredagen den 28 augusti 2015, kl. 16.00. 

 

§ 3 

Beslut om närvarorätt för personalföreträdare 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att ge 

personalföreträdaren Eva Castensson, Lärarförbundet, rätt 

att närvara vid nämndens sammanträde. 

Beslutsgång 

Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslog, med instämmande från 

samtliga ledamöter, att nämnden skulle besluta ge 

personalföreträdaren Eva Castensson, Lärarförbundet, rätt att 

närvara vid nämndens sammanträde. 

 

§ 4 

Yttrande över remiss av Motion (2015:19) om införandet av ett 

program mot hedersrelaterat våld 

AMN 2015-0157-01.06 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att hänvisa till 

förvaltningens tjänsteutlåtande som sitt yttrande över 

remissen. 

2. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att justera paragrafen 

omedelbart. 

 

Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat motion (2015:19) om införandet av 

ett program mot hedersrelaterat våld till arbetsmarknadsnämnden 
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för yttrande. I motionen föreslås att kommunstyrelsen ska få i 

uppdrag att ta fram ett program för stadens arbete mot 

hedersrelaterat våld och förtryck och att ny statistik över 

förekomsten av hedersrelaterat våld och förtryck i Stockholm stad 

ska tas fram. 

 

Arbetsmarknadsförvaltningen delar uppfattningen att det finns ett 

behov av ett samlat arbete och samverkan mellan både offentliga 

och civila aktörer för att uppmärksamma och motverka 

hedersrelaterat våld och förtryck.  Förvaltningen anser dock att det 

är viktigt att bygga vidare på det arbete som redan görs idag, bland 

annat genom resurscentret Origo, och att komplettera detta med 

lämpliga insatser för att förstärka helheten.  

 

Huruvida det behöver tas fram ett separat program mot 

hedersrelaterat våld och förtryck eller om det bör integreras i 

stadens program mot våld i nära relationer tar inte förvaltningen 

ställning till. 

 

Att få förnyad statistik över förekomsten av hedersrelaterat våld och 

förtryck i Stockholm anser förvaltningen är av vikt för det fortsatta 

arbetet. Det ligger dock i sakens natur att det kan vara svårt att få en 

heltäckande statistik inom detta område. 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

13 augusti 2015. 

Förslag till beslut 

Ordföranden Emilia Bjuggren m.fl. (S), ledamoten Awad Hersi 

m.fl. (MP) samt ledamoten Tina Kratz (V) föreslog att nämnden 

skulle besluta enligt förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordföranden Johanna Sjö m.fl. (M), ledamoten Gulan Avci 

(FP) samt ledamoten Johan Fälldin (C) framlade ett annat förslag 

till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta enligt detta 

förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde förslagen till beslut mot varandra. 

Nämnden beslutade utan omröstning enligt ordföranden Emilia 

Bjuggren m.fl. (S), ledamoten Awad Hersi m.fl. (MP) samt 

ledamoten Tina Kratz (V) förslag till beslut. 

Reservation 
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Vice ordföranden Johanna Sjö m.fl. (M), ledamoten Gulan Avci 

(FP) samt ledamoten Johan Fälldin (C) reserverade sig mot 

nämndens beslut till förmån för sitt eget förslag enligt följande. 

 

1. Att rekommendera kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige att bifalla motionen. 

 

2. Att därutöver anföra följande. 

 

Det finns i Stockholm barn som föds och fostras in i värderingar 

som helt strider mot svensk lagstiftning. Hederskulturen skördar liv 

och förvägrar flickor och pojkar, kvinnor och män friheten att fritt 

få utforma sina liv. 

 

Folkpartiet anser att arbetet mot hedersrelaterat våld bör ges ökad 

prioritet, i synnerhet i ljuset av en utveckling i vissa stadsdelar där 

patriarkala och förtryckande normer verkar vara i färd med att slå 

djupare rötter. Då bör samtliga berörda nämnder ges förutsättningar 

att genomföra ett riktat arbete genom framtagandet av ett program 

för stadens arbete mot hedersrelaterat våld och förtryck. Generella 

policies är bra, men måste kopplas till tydliga initiativ med 

tillförlitlig och aktuell statistik som grund. 

 

Som motionärerna anför skulle ett särskilt program mot 

hedersrelaterat våld markera att Stockholms stad anser att kampen 

mot hedersvåld är prioriterad. Arbetet mot hedersrelaterat våld 

ställer dessutom särskilda krav på kunskap och erfarenhet och kan 

inte omedelbart sorteras in under exempelvis arbetet mot våld i nära 

relationer. 

 

Det regionala kunskapscentrumet Origo spelar en oerhört viktig roll 

för samverkan mellan olika aktörer, för att sprida kunskap till 

personer som möter ungdomar i riskzonen och inte minst för att 

hjälpa de ungdomar som hör av sig. Det är viktigt att Origo får de 

resurser och den långsiktighet som krävs. Men även om Origo 

spelar en självklar roll i det fortsatta arbetet så kan inte dess 

verksamhet ersätta ett sammanhållet program som tydligt fördelar 

ansvaret för olika insatser mellan de olika inblandade aktörerna. Det 

är viktigt att det sker en systematisk inventering av vilka åtgärder 

som behövs och vem som ansvarar för dem. 

 

Till sist är, som motionärerna anför, tillförlitlig och uppdaterad 

statistik helt avgörande för att vi ska veta att de insatser som görs 

har effekt. Vi konstaterar att sådan saknas efter den undersökning 

som gjordes 2009. Det är dags att ta fram en förnyad undersökning 

över hur många flickor och pojkar, kvinnor och män som lever 

utsatta för hedersrelaterat våld och förtryck. 

Ersättaryttrande 
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Ersättaren Ofelia Namazova (KD) lämnade följande 

ersättaryttrande. 

1. Att rekommendera kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige att bifalla motionen. 

 

2. Att därutöver anföra följande. 

 

Det finns i Stockholm barn som föds och fostras in i värderingar 

som helt strider mot svensk lagstiftning. Hederskulturen skördar liv 

och förvägrar flickor och pojkar, kvinnor och män friheten att fritt 

få utforma sina liv. 

 

Folkpartiet anser att arbetet mot hedersrelaterat våld bör ges ökad 

prioritet, i synnerhet i ljuset av en utveckling i vissa stadsdelar där 

patriarkala och förtryckande normer verkar vara i färd med att slå 

djupare rötter. Då bör samtliga berörda nämnder ges förutsättningar 

att genomföra ett riktat arbete genom framtagandet av ett program 

för stadens arbete mot hedersrelaterat våld och förtryck. Generella 

policies är bra, men måste kopplas till tydliga initiativ med 

tillförlitlig och aktuell statistik som grund. 

 

Som motionärerna anför skulle ett särskilt program mot 

hedersrelaterat våld markera att Stockholms stad anser att kampen 

mot hedersvåld är prioriterad. Arbetet mot hedersrelaterat våld 

ställer dessutom särskilda krav på kunskap och erfarenhet och kan 

inte omedelbart sorteras in under exempelvis arbetet mot våld i nära 

relationer. 

 

Det regionala kunskapscentrumet Origo spelar en oerhört viktig roll 

för samverkan mellan olika aktörer, för att sprida kunskap till 

personer som möter ungdomar i riskzonen och inte minst för att 

hjälpa de ungdomar som hör av sig. Det är viktigt att Origo får de 

resurser och den långsiktighet som krävs. Men även om Origo 

spelar en självklar roll i det fortsatta arbetet så kan inte dess 

verksamhet ersätta ett sammanhållet program som tydligt fördelar 

ansvaret för olika insatser mellan de olika inblandade aktörerna. Det 

är viktigt att det sker en systematisk inventering av vilka åtgärder 

som behövs och vem som ansvarar för dem. 

 

Till sist är, som motionärerna anför, tillförlitlig och uppdaterad 

statistik helt avgörande för att vi ska veta att de insatser som görs 

har effekt. Vi konstaterar att sådan saknas efter den undersökning 

som gjordes 2009. Det är dags att ta fram en förnyad undersökning 
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över hur många flickor och pojkar, kvinnor och män som lever 

utsatta för hedersrelaterat våld och förtryck. 
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§ 5 

Yttrande över remiss av Motion (2015:13) om ta fram strategi för 

hur förvaltningar och bolag kan flytta till ytterstaden 

AMN 2015-0168-01.06 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att hänvisa till 

förvaltningens tjänsteutlåtande som sitt yttrande över 

remissen. 

2. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att justera paragrafen 

omedelbart. 

Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat motion (2015:13) om att ta fram en 

strategi för hur förvaltningar och bolag kan flytta till ytterstaden till 

arbetsmarknadsnämnden för yttrande. 

 

Motionären skriver att under föregående mandatperiod påbörjade 

den dåvarande alliansmajoriteten ett arbete med att flytta ut stadens 

förvaltningar från innerstaden till ytterstaden. Hittills har bland 

annat kulturförvaltningen, socialförvaltningen och 

äldreförvaltningen flyttat.   

 

Under våren har den nuvarande majoriteten valt att avbryta den 

planerade flytten av AB Stokab till Kista. Motionären uttrycker en 

farhåga att fler förvaltnings- och bolagsflyttar är i farozonen och 

föreslår därför att kommunfullmäktige beslutar: 

att kommunstyrelsen tillsammans med Stockholms Stadshus AB får 

i uppdrag att ta fram en strategi och en konkret tidplan för hur 

stadens förvaltningar och bolag kan genomföra flyttar från 

innerstaden till ytterstad. 

 

Ett av stadens inriktningsmål är en sammanhållen stad. 

Arbetsmarknadsförvaltningen är av uppfattningen att en viktig del i 

att uppnå målet är att öka antalet arbetsplatser i områden som idag 

har en låg arbetsplatskvot. Fler arbetsplatser i områden som idag har 

få bidrar till levande stadsdelar, förbättrar möjligheterna för det 

lokala näringslivet och samhällsservice. Staden är en stor 

arbetsgivare och har möjlighet att bidra till fler arbetsplatser i 

områden som idag har ett underskott. Att fler förvaltningars och 

bolags huvudkontor finns i stadens förorter ser 

arbetsmarknadsförvaltningen som positivt och bidrar till en 

sammanhållen stad.  

 

Arbetsmarknadsförvaltningen anser också att det är viktigt att 

stadens verksamheter finns i närheten av medborgarna. Till exempel 
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finns arbetsmarknadsnämndens verksamheter representerade i både 

söderort och västerort. Närheten till nämndens målgrupper är en 

förutsättning för att uppnå nämndens och kommunfullmäktiges mål. 

 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

13 augusti 2015. 

Förslag till beslut 

Ordföranden Emilia Bjuggren m.fl. (S), ledamoten Awad Hersi 

m.fl. (MP), ledamoten Tina Kratz (V), vice ordföranden Johanna 

Sjö m.fl. (M) samt ledamoten Johan Fälldin (C) föreslog att 

nämnden skulle besluta enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Ledamoten Gulan Avci (FP) framlade ett annat förslag till beslut 

och föreslog att nämnden skulle besluta enligt detta förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde förslagen till beslut mot varandra. 

Nämnden beslutade utan omröstning enligt ordföranden Emilia 

Bjuggren m.fl. (S), ledamoten Awad Hersi m.fl. (MP), ledamoten 

Tina Kratz (V), vice ordföranden Johanna Sjö m.fl. (M) samt 

ledamoten Johan Fälldin (C) förslag till beslut. 

 

Reservation 

Ledamoten Gulan Avci (FP) reserverade sig mot nämndens beslut 

till förmån för sitt eget förslag enligt följande 

 

1. Att rekommendera kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige att bifalla motionen. 

 

2. Att därutöver anföra följande. 

 

Stockholms stad måste fortsätta flytta ut förvaltningar och bolag till 

ytterstaden. En levande och välfungerande stad förutsätter att alla 

stadsdelar har en bra blandning av bostäder och arbetsplatser. 

Genom att flytta ut stadens verksamheter minskar lokalkostnaderna 

och underlaget för service och verksamheter ökar i ytterstadens 

stadsdelar. Det blir också möjligt att omvandla tomställda lokaler i 

innerstaden till bostäder. 

 

Tyvärr har majoriteten gett en bild av att man inte prioriterar 

ytterligare förvaltningsflyttar. Sedan motionen inlämnades har 

kommunfullmäktige behandlat en interpellation från Folkpartiet om 

en konkret tidsplan för flytten av ytterligare förvaltningar och bolag. 

Den styrande majoriteten är inte beredd att prestera någon sådan 
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tidsplan. Den oundvikliga konsekvensen blir att detta arbete tappar 

fart. Att flytta förvaltningar och bolag sker inte av sig självt utan 

kräver ett aktivt ledarskap och en tydlig strategi. Därför anser vi att 

motionen bör bifallas. 

 

§ 6 

Yttrande över remiss av ”Överföring av samordningsansvaret 

för nationella minoriteter till kommunstyrelsen” 

AMN 2015-0193-01.06 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att hänvisa till 

förvaltningens tjänsteutlåtande som sitt yttrande över 

remissen. 

2. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att justera paragrafen 

omedelbart. 

 

Ärendet 

Kommunstyrelsen har utarbetat ett förslag gällande överföring av 

samordningsansvaret för nationella minoriteter från 

arbetsmarknadsnämnden till kommunstyrelsen. Ärendet har 

remitterats till arbetsmarknadsnämnden för yttrande. 

 

Stadsledningskontoret anför i sin utredning att nationella 

minoriteters rättigheter är en fråga om mänskliga rättigheter, som 

inom staden bör behandlas gemensamt med andra rättighets- och 

demokratifrågor. Stadsledningskontoret föreslår därför att det 

strategiska och samordnande ansvaret för de nationella 

minoriteterna överförs från arbetsmarknadsnämnden till 

kommunstyrelsen med placering på kansliet för mänskliga 

rättigheter och demokratiutveckling.  

 

I utredningen föreslås vidare att två tjänster som handlägger 

strategiska samordningsfrågor gällande nationella minoriteter inom 

arbetsmarknadsnämnden överförs till kommunstyrelsen. I samband 

med detta överförs statsbidraget med anledning av att Stockholm är 

förvaltningsområde för finska språket till kommunstyrelsen. 

Den ena av de två tjänster som överförs finansieras inom ramen för 

dessa medel. Dessutom överförs medel motsvarande kostnaderna 

för den andra tjänsten. 

 

Förvaltningen delar den bild som stadsledningskontoret presenterar 

i sin utredning och är i huvudsak positiv till de förslag som framförs 

i ärendet. Förvaltningen bedömer att det sammantaget skulle stärka 
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minoriteternas ställning om det strategiska samordningsansvaret för 

de nationella minoritetsfrågorna överförs till kommunstyrelsen.  

Förvaltningens erfarenhet är att också de nationella minoriteterna 

själva starkt förespråkar en kommuncentral placering av 

samordningsansvaret. 

 

Arbetsmarknadsnämnden ska dock även fortsättningsvis ha ett 

huvudansvar gällande lokalt samråd, samverkan och fortsatt 

utveckling av uppdraget att stödja den romska gruppens integration 

på arbetsmarknaden.   

 

Stadsledningskontorets förslag innebär överföring av två tjänster 

från arbetsmarknadsförvaltningen till stadsledningskontoret. Inom 

arbetsmarknadsnämnden är det idag tre centralt placerade 

tjänstemän samt två lokalt placerade romska brobyggare anställda 

för det nationella minoritetsarbetet.  

 

Förvaltningen delar stadsledningskontorets bedömning att det 

övergripande samordningsarbetet gällande samtliga nationella 

minoriteter idag motsvarar två heltidstjänster. Detta under 

förutsättning att arbetet med att stödja den romska gruppens 

arbetsmarknadsetablering inte anses ligga inom det övergripande 

samordningsansvaret utan betraktas som en operativ fråga utifrån 

arbetsmarknadsnämndens ansvar för arbetsmarknadsfrågor och 

vuxenutbildning.  

 

Förvaltningen vill samtidigt påpeka att det hos de nationella 

minoriteterna finns en förväntan att minoritetsfrågorna ges större 

tyngd och uppmärksamhet i samband med en överflyttning av 

samordningsansvaret till kommunstyrelsen. Därutöver har såväl 

samer som tornedalingar tillskrivit staden med en önskan om att 

staden ska ansöka om att bli förvaltningsområde även för dessa 

minoritetsspråk. Det kan därför finnas skäl att överväga om 

samtliga tre centralt placerade tjänstemän inom 

arbetsmarknadsnämnden som idag arbetar med minoritetsfrågorna 

ska överföras till SLK. 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

13 augusti 2015. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslog, med instämmande från 

samtliga ledamöter, att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 

förslag till beslut. 
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Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Johanna Sjö m.fl. (M), ledamoten Gulan Avci 

(FP) samt ledamoten Johan Fälldin (C) lämnade följande särskilda 

uttalande. 

Alliansen i Stockholms stad instämmer i behovet av att stärka 

stadens arbete vad gäller demokrati och mänskliga rättigheter. Vi 

anser därmed också att en flytt av samordningsansvaret för 

nationella minoriteter till kommunstyrelsen är fullt rimlig. 

Däremot ifrågasätter vi om det är till just kansliet för mänskliga 

rättigheter som samordningsansvaret för nationella minoriteter ska 

flytta. Kansliet har fortfarande inte några tydliga riktlinjer för sitt 

arbete.  

Vi ifrågasätter effektiviteten i det arbetet. Därför hyser vi också 

farhågor om att samordningsansvaret för nationella minoriteter 

kommer fastna i en härva av byråkrati istället för att, vilket var 

syftet med flytten, bli mer effektivt. 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Ofelia Namazova (KD) lämnade följande 

ersättaryttrande. 

Alliansen i Stockholms stad instämmer i behovet av att stärka 

stadens arbete vad gäller demokrati och mänskliga rättigheter. Vi 

anser därmed också att en flytt av samordningsansvaret för 

nationella minoriteter till kommunstyrelsen är fullt rimlig. 

Däremot ifrågasätter vi om det är till just kansliet för mänskliga 

rättigheter som samordningsansvaret för nationella minoriteter ska 

flytta. Kansliet har fortfarande inte några tydliga riktlinjer för sitt 

arbete.  

Vi ifrågasätter effektiviteten i det arbetet. Därför hyser vi också 

farhågor om att samordningsansvaret för nationella minoriteter 

kommer fastna i en härva av byråkrati istället för att, vilket var 

syftet med flytten, bli mer effektivt. 
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§ 7 

Yttrande över remisen av komplettering avseende ärendeansvar 

för ensamkommande flyktingbarn 

AMN 2015-0230-01.06 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att hänvisa till 

förvaltningens tjänsteutlåtande som sitt yttrande över 

remissen. 

2. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att justera paragrafen 

omedelbart. 

 

Ärendet 

Stockholms stad har ingått en överenskommelse med Länsstyrelsen 

och Migrationsverket om mottagande av ensamkommande barn. 

När Migrationsverket har anvisat en kommun att ta ansvar för ett 

ensamkommande barn anses barnet vistas i den kommunen och 

socialnämnden har ansvar för boende samt för att barnet får det stöd 

det har rätt till enligt socialtjänstlagen.   

 

Staden har riktlinjer som reglerar vilken stadsdelsnämnd som blir 

ansvarig för det ensamkommande barnet när barnet har uppgett 

koppling till en närstående eller när plats ordnas åt barnet på ett av 

stadens egna asylboende. När ett barn anvisas utan att den 

kopplingen finns är inte ansvaret reglerat i stadens riktlinjer. 

Stadsledningskontoret föreslår att stadsdelsnämnderna ges ansvar 

för dessa ensamkommande barn enligt en turordning vilket innebär 

en jämn fördelning av ansvaret för dessa barn och som är lätt att 

administrera. Vidare föreslås att socialnämnden får ansvaret för att 

turordningen följs samt att meddela stadsdelsnämnderna när de ges 

ansvar enligt listan.  

 

I ärendet förslås också att socialnämnden i samverkan med 

stadsledningskontoret och arbetsmarknadsnämnden ska utforma en 

modell för fördelning av medel från den statliga ersättningen som 

utgår för boendeplatser till stadsdelsnämnderna. 

 

Arbetsmarknadsförvaltningen har inga invändningar mot den 

ordning som föreslås i remissen. 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

13 augusti 2015. 
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Beslutsgång 

Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslog, med instämmande från 

samtliga ledamöter, att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 

förslag till beslut. 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Johanna Sjö m.fl. (M), ledamoten Gulan Avci 

(FP) samt ledamoten Johan Fälldin (C) lämnade följande särskilda 

uttalande. 

 

Stadens ansvarstagande kring ensamkommande asylsökande barn 

och unga, och nyanlända barn och unga, har ökat påtagligt under 

senare år. Många goda insatser har gjorts och många erfarenheter 

har vunnits. Det är angeläget att det finns en tydlighet och en 

kunskap i alla led i arbetet framöver – för att säkerställa 

likvärdigheten och att trygga kompetensen och tryggheten för alla 

inblandade. Även om det finns goda skäl för att sprida 

ansvarstagandet på samtliga stadsdelar är det angeläget att hålla 

kunskapsspridning och kommunikation aktuell, inte minst när 

behovet av insatser ökar. 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Ofelia Namazova (KD) lämnade följande 

ersättaryttrande. 

 

Stadens ansvarstagande kring ensamkommande asylsökande barn 

och unga, och nyanlända barn och unga, har ökat påtagligt under 

senare år. Många goda insatser har gjorts och många erfarenheter 

har vunnits. Det är angeläget att det finns en tydlighet och en 

kunskap i alla led i arbetet framöver – för att säkerställa 

likvärdigheten och att trygga kompetensen och tryggheten för alla 

inblandade. Även om det finns goda skäl för att sprida 

ansvarstagandet på samtliga stadsdelar är det angeläget att hålla 

kunskapsspridning och kommunikation aktuell, inte minst när 

behovet av insatser ökar. 
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§ 8 

Yttrande över remiss av Motion (2015:14) om ett breddat utbud 

av feriejobb 

2015-0175-01.06 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att hänvisa till 

förvaltningens tjänsteutlåtande som sitt yttrande över 

remissen. 

2. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att justera ärendet 

omedelbart. 

 

Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat Motion (2015:14) om ett breddat 

utbud av feriejobb till arbetsmarknadsnämnden för yttranden. I 

motionen föreslås att staden ska ge ekonomiskt stöd till företag som 

tar emot feriearbetande ungdomar. Vidare föreslås att 

stadsdelsnämnderna ska samarbeta för att erbjuda fler ungdomar 

möjligheten att feriearbeta utanför det egna området.  

 

Enligt gällande lagstiftning är det inte möjligt för en kommun att ge 

stöd åt enskilda företag för finansiering av ferielöner. Bestämmelser i 

kommunallagen innebär att det råder principiellt förbud mot att ge 

ekonomiskt stöd åt verksamheter som inte är av allmänt intresse. 

Staden kan således inte ge stöd åt enskilda företag i form av gratis 

arbetskraft på sommaren. 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

13 augusti 2015. 

Förslag till beslut 

Ordföranden Emilia Bjuggren m.fl. (S), ledamoten Awad Hersi 

m.fl. (MP), ledamoten Tina Kratz (V), vice ordföranden Johanna 

Sjö m.fl. (M) samt ledamoten Johan Fälldin (C) föreslog att 

nämnden skulle besluta enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Ledamoten Gulan Avci (FP) framlade ett annat förslag till beslut 

och föreslog att nämnden skulle besluta enligt detta förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde förslagen till beslut mot varandra. 

Nämnden beslutade utan omröstning enligt ordföranden Emilia 

Bjuggren m.fl. (S), ledamoten Awad Hersi m.fl. (MP), ledamoten 

Tina Kratz (V), vice ordföranden Johanna Sjö m.fl. (M) samt 

ledamoten Johan Fälldin (C) förslag till beslut. 
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Reservation 

Ledamoten Gulan Avci (FP) reserverade sig mot nämndens beslut 

till förmån för sitt eget förslag enligt följande 

1. Att rekommendera kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige att bifalla motionen. 

2. Att därutöver anföra följande. 

Feriejobb ger Stockholms ungdomar en meningsfull sysselsättning, 

egna pengar, värdefull arbetslivserfarenhet och referenser inför 

framtida arbetssökande. 

Samtidigt är det viktigt, som motionären anför, att feriejobben är 

just jobb, inte fritidsverksamhet. I takt med att feriejobben byggts ut 

kraftigt under Alliansens styre har utmaningarna ökat i att hitta 

relevanta och passande arbetsuppgifter för alla ungdomar som 

beviljas jobb. Ett sätt att lösa denna utmaning är att försöka slussa 

fler ungdomar till anställning hos företag. 

Många ungdomar får sommarjobb i den privata sektorn på eget 

bevåg. Det finns dock företag som drar sig för att anställa ungdomar 

eftersom det för med sig kostnader för handledning och 

introduktion som inte står i proportion till behoven. För att 

underlätta för dessa företag bör staden möjliggöra för dem att ta 

emot ungdomar med kommunalt stöd. 

Förvaltningen anför att det finns juridiska hinder mot att ge bidrag 

till enskilda företag för utbetalning av ferielöner. Rättsläget får 

sägas vara oklart då ett antal kommuner, precis som förvaltningen 

själv anför, hittills oklandrat har haft ett dylikt system. En ordning 

där företagen kompenseras för kostnader för handledning och 

introduktion relaterade till anställningen, snarare än stöd av direkt 

lönesubventionerande art, behöver inte heller stöta på precis de 

juridiska hinder som förvaltningen anför. 

Idag tilldelas feriejobb av den stadsdelsnämnd där den sökande bor. 

Som motionären anför skulle de ungas referensramar kunna vidgas 

av att få jobb i andra stadsdelar. Ett ökat samarbete mellan 

stadsdelsnämnderna skulle också kunna möjliggöra ett bredare 

utbud av arbetsuppgifter som riktar sig till unga med särskilda 

behov eller särskilda färdigheter. Vi välkomnar förvaltningens 

redogörelse för det arbete i denna riktning som bedrivs idag. 
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Särskilt uttalande 

Ordföranden Emilia Bjuggren m.fl. (S), ledamoten Awad Hersi 

m.fl. (MP) samt ledamoten Tina Kratz (V) lämnade följande 

särskilda uttalande. 

Sommarjobben är en prioriterad fråga för den nya politiska 

ledningen i Stadshuset. Genom sommarjobbet får många unga sitt 

första möte med arbetslivet och viktiga referenser inför framtiden. 

Tack vare vår satsning erbjöds i år över 10 000 unga Stockholmare 

chansen att sommarjobba. Det är långt fler erbjudna platser än 

under någon av de somrar då Alliansen och Folkpartiet styrde 

Stockholms stad.  

Det är glädjande att Folkpartiet nu inser vikten av sommarjobben 

och vill främja dessa. Ett breddat utbud av feriejobb är mycket 

angeläget för att ännu fler ungdomar ska få möjlighet till den där 

viktiga första raden på CV:et. Det måste dock göras inom lagens 

ramar. Att finansiera gratis arbetskraft till privata företagare är 

varken lagligt eller önskvärt.  

I vår sommarjobbssatsning gav vi därför 

arbetsmarknadsförvaltningen i uppdrag att utreda hur staden kan 

samverka med externa aktörer för att få fram fler sommarjobb. Ett 

lyckat exempel som provades denna sommar var samarbetet mellan 

stadsdelar och företrädare från kommunikationsbranschen via 

Stockholm Open. Vi fortsätter arbeta vidare i den andan för att fler 

ska unga Stockholmare ska få sommarjobb 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Armina Etminan (Fi) lämnade följande ersättaryttrande. 

Sommarjobben är en prioriterad fråga för den nya politiska 

ledningen i Stadshuset. Genom sommarjobbet får många unga sitt 

första möte med arbetslivet och viktiga referenser inför framtiden. 

Tack vare vår satsning erbjöds i år över 10 000 unga Stockholmare 

chansen att sommarjobba. Det är långt fler erbjudna platser än 

under någon av de somrar då Alliansen och Folkpartiet styrde 

Stockholms stad.  

Det är glädjande att Folkpartiet nu inser vikten av sommarjobben 

och vill främja dessa. Ett breddat utbud av feriejobb är mycket 

angeläget för att ännu fler ungdomar ska få möjlighet till den där 

viktiga första raden på CV:et. Det måste dock göras inom lagens 

ramar. Att finansiera gratis arbetskraft till privata företagare är 

varken lagligt eller önskvärt.  
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I vår sommarjobbssatsning gav vi därför 

arbetsmarknadsförvaltningen i uppdrag att utreda hur staden kan 

samverka med externa aktörer för att få fram fler sommarjobb. Ett 

lyckat exempel som provades denna sommar var samarbetet mellan 

stadsdelar och företrädare från kommunikationsbranschen via 

Stockholm Open. Vi fortsätter arbeta vidare i den andan för att fler 

ska unga Stockholmare ska få sommarjobb. 

 

§ 9 

Beslut om ändring av rutiner för lex Sarah 

AMN 2015-0207-01.05 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att godkänna ändringen 

av rutiner för lex Sarah inom Jobbtorg Stockholm. 

 

Ärendet 

Den 1 juli 2011 infördes nya bestämmelser om lex Sarah i  

socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd och service till vissa 

funktionshindrade (LSS).  I juni 2013 antog kommunfullmäktige 

gemensamma riktlinjer för staden för lex Sarah.  

Arbetsmarknadsnämnden fastställde rutiner för lex Sarah inom 

Jobbtorg Stockholm den 28 november 2013.   

 

Rutinerna för lex Sarah inom Jobbtorg Stockholm har setts över. 

Ändringar i rutinerna behövs för att möjliggöra en skyndsam 

hantering av lex Sarah-ärenden samt för att anmälningar till 

Inspektionen för vård och omsorg (IVO) ska kunna göras utan 

dröjsmål. Arbetsmarknadsdirektören föreslås få delegation att fatta 

beslut i lex Sarah-ärenden samt ansvara för att nämnden informeras 

om aktuella lex-Sarah utredningar. Vidare föreslås ändrade rutiner 

kring hantering och fördelning av inkomna lex Sarah-rapporter. 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

13 augusti 2015. 

Beslutsgång 

Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslog, med instämmande från 

samtliga ledamöter, att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 

förslag till beslut. 
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§ 10 

Beslut gällande fortsatt samverkan kring samhällsorientering 

för nyanlända invandrare 

AMN 2013-0210-5.0 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att fortsatt teckna 

samverkansöverenskommelsen ”Överenskommelse om 

samverkan kring tjänster för samhällsorientering för 

nyanlända invandrare i Stockholms län och Håbo kommun” 

för perioden 2016-09-01-2019-08-31. 

 

2. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att justera paragrafen 

omedelbart.  

 

Ärendet 

Lagen om etableringsinsatser för vissa nyanlända invandrare 

(2010:197) infördes den 1 december 2010 och innebär att 

kommunerna är skyldiga att erbjuda samhällsorienteringskurs till 

vissa nyanlända invandrare. Kommunerna ska sedan den 1 maj 

2013 även erbjuda samhällsorientering till vissa nyanlända 

invandrare som har beviljats uppehållstillstånd på grund av 

anknytning enligt lag (2013:156) om samhällsorientering för vissa 

nyanlända invandrare. 

 

Sedan 2010 samverkar kommunerna i Stockholms län kring 

samhällsorientering utifrån en gemensam 

samverkansöverenskommelse och som en del av denna genomförs 

en samordnad upphandling av kurserna. Den senaste 

samverkansöverenskommelsen ”Överenskommelse om samverkan 

kring tjänster för samhällsorientering för nyanlända invandrare i 

Stockholms län och Håbo kommun undertecknades 2013 av 25 

kommuner i länet och Håbo kommun i Uppsala län.  Avtalstiden för 

överenskommelsen sträcker sig till den 31 augusti 2016 och 

förlängs därefter med tre år för de kommuner som inte senast den 

31 augusti 2015 säger upp överenskommelsen.  

 

Syftet med samverkan är att få ett större deltagarunderlag och 

möjlighet till en gemensam samverkansyta gentemot externa 

aktörer, som kan bidra till att såväl lagstiftningens krav som 

verksamhetens kvalitet kan säkerställas på ett kostnadseffektivt sätt.  

 

Samhällsorienteringen utförs i dagsläget av externa leverantörer 

utifrån en samordnad upphandling genomförd av de 26 
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samverkande kommunerna. Nuvarande ramavtal går ur den 31 

augusti 2016. 

 

Centrum för samhällsorientering i Stockholms län är ett gemensamt 

samordningskansli för de kommuner som ingår i samverkan. 

Stockholms stad är administrativt ansvarig kommun för centret, 

utbildningsverksamheten och den gemensamma webbplatsen 

www.nyistockholm.se.  

 

Arbetsmarknadsförvaltningen kan konstatera att nuvarande 

samverkan uppfyller överenskommelsens syfte samt att inga 

ytterligare kostnader tillkommer. Förvaltningen föreslår därför att 

gällande samverkansöverenskommelse inte sägs upp vilket innebär 

att avtalstiden förlängs med tre år och gäller mellan den  

1 september 2016 och den 31 augusti 2019.   

 

Förvaltningens förslag bygger på det redan existerande samarbetet. 

Förslaget innebär inga förändringar av den nuvarande 

organisationen. 

 

Som en del av samverkansöverenskommelsen genomför 

kommunerna en samordnad upphandling av kurser. Giltigheten för 

upphandlade ramavtal följer avtalstiden för överenskommelsen.  En 

ny upphandling planeras ske och presenteras för nämnden under 

hösten 2015. 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

13 augusti 2015. 

Beslutsgång 

Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslog, med instämmande från 

samtliga ledamöter, att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 

förslag till beslut. 

Ersättaren Armina Etminan (Fi) har på grund av jäv ej deltagit 

under § 10. 

 

§ 11 

Månadsrapport för juli 2015 

1. Arbetsmarknadsnämnden godkände månadsrapporten och 

beslutade att lägga den till handlingarna 

 

http://www.nyistockholm.se/
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§ 12 

Anmälningsärenden 

Arbetsmarknadsnämnden lägger följande ärenden till handlingarna: 

a) Arbetsmarknadsnämndens protokoll från den 9 juni 2015, 

justerat den 12 juni 2015. 

b) Protokoll från möte med rådet för funktionshinderfrågor den 

19 augusti. 

c) Beslut fattade av tjänsteman enligt delegation inom området 

ekonomi/upphandling med dnr 2015-0127, 2015-0145, 

2014-0317, 2015-0178 samt 2015-0196. 

d) Till nämnden inkomna handlingar till och med den 8 augusti 

2015. 

e) Protokoll från förvaltningsgruppens möte den 20 augusti 2015 

justerat den 21 augusti 2015. 

 

§ 13 

Nämndens frågor 

Inga frågor från nämnden anmäldes. 

 

§ 14 

Förvaltningsinformation 

Tf förvaltningschef Thomas Lundberg lämnade följande 

information. 

- Stockholms stad har nått målet om att erbjuda 6 700 

ungdomar sommarjobb. Vid senaste sammanställningen 

redovisades att 10 033 ungdomar erbjudits sommarjobb och 

8 199 ungdomar har skrivit anställningsavtal om 

sommarjobb. Sifforna är inte slutgiltiga då sommarjobbare 

som inte är registrerade i systemet, exempelvis från stadens 

bolag tillkommer. 

- Förvaltningsrätten har fattat beslut gällande överklagandet 

av nämndens upphandling av komvux och sfi. 

Upphandlingen måste göras om. Förvaltningen planerar att 

förelägga nämnden ett förslag till förfrågningsunderlag vid 

nämndsammanträdet i september. Den 15 september kl. 

16.00 hålls ett informationsmöte om upphandlingen för 

nämndens ledamöter och ersättare. Separat inbjudan 

kommer att skickas. 
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- Den 25 september besöker Göteborgs motsvarighet till 

arbetsmarknadsnämnden Stockholm och nämndens 

ledamöter och ersättare inbjuds att träffa dem i Stadshuset 

kl. 11.00. Separat inbjudan kommer att skickas. 

______________________ 

 


